
Sommerens Aktiv Ferie på DFIF-centret i Oksbøl er vel 
overstået. Det blev en bragende succes med rekorddel
tagelse af over 500 personer fordelt på 137 familier. En 
af de populæreste aktiviteter var naturgolf. Som oven
stående billede viser, blev der gået koncentreret til op
gaven. Læs mere om Aktiv Ferie inde i bladet. (F o to :  -jr.)
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Et tilbud til de unge 
på nordisk plan

I flere sammenhænge er der med jævne mellem- I 
rum blevet sat spørgsmålstegn ved, hvad DFIF 
gør for ungdommen! Det er blevet påpeget, at 
man intet egentlig ungdomsarbejde har i firma- 
idrætten. Det er naturligvis hovedsagelig på lo
kalt plan, at disse røster er blevet fremført.

Rent generelt kan man vel nok sige, at det er 
begrænset, hvad vore klubber og sammenslut
ninger lægger af kræfter i dette arbejde i forhold 
til f.eks. DDGU og DDSG&I. Men det er også 
vor opfattelse, at offentligheden i almindelighed 
sammenligner firmaidræt med folk, der er vraget 
i andre klubber eller er blevet for gamle. Det er 
en påstand, som vi gerne vil afkræfte.

Når man ser på DFIF’s medlemsstatistik for 
1981, så har forbundet 46.606 medlemmer under 
25 år. Men gør forbundet noget ekstra for speci
elt denne aldersgruppe! Svaret må blive et nej.
Men hvorfor skulle man nu også det!

Ifølge DFIF’s formålsparagraf er det forbun
dets formål gennem arbejdspladsen og familien 
at stimulere interessen for idræt og motion. Det 
fremgår altså ikke, at man skal varetage en be
stemt aldersgruppes interesser. Det må være for
bundets primære mål, at aktivere så mange som 
muligt - uden skelen til alder, køn og erhverv 
m.v.

Man kan så igen spørge, om forbundet ikke 
har svigtet sine medlemmer fra den unge genera
tion en smule! Her kan svaret blive både et ja 
og et nej. Rent aktivitetsmæssigt er der nemlig 
mange af de helt unge mennesker, som f.eks. 
deltager i DFIF’s årlige cykelkampagne på lokalt 
plan sammen med andre motionstilbud, hvor he
le familien kan være med.

Men på ledelsessiden er det nok et spørgsmål,

om ikke forbundet halter lidt bagefter! Vi skal 
være fremsynede og tænke på vore efterfølgere. 
Selv om DFIF har et righoldigt kursustilbud, så 
mangler der måske nogle ungdomskurser! Man 
kunne godt forestille sig, at de unge mennesker 
helst ville på kursus med nogle jævnaldrende!
Og på dette område er der håb forude - og end
da på nordisk plan.

I forbindelse med afviklingen af den Nordiske 
Familielejr 1982 på Samsø, opstod en idé om at 
afvikle en Nordisk Ungdomslejr samme sted, 
måske allere i sommeren 1983! Baggrunden for 
ideen var, at vil vi noget med hensyn til at ud
brede forståelsen for »vores« måde at dyrke 
idræt/motion på, så må vi gøre noget aktivt 
vedrørende det, at opdrage vore unge i den 
»ånd«. Men vil vi noget med et nordisk samar
bejde, ikke kun i pæne ord, så er den bedste 
måde vel at bringe unge mennesker sammen!

Formålet med en Nordisk Ungdomslejr kunne 
bl.a. være, at fremme forståelsen for den ikke 
konkurrenceprægede måde at dyrke idræt på, 
som vi finder er rigtig. Man kunne endvidere 
herigennem tage det første skridt i uddannelsen 
af morgendagens motions- og firmaidrætsledere.

Ideen har været forelagt forbundsstyrelsen, 
som har tilkendegivet en meget positiv holdning. 
DFIF har nu videresendt sine ideer og tanker til 
de øvrige nordiske lande. Herfra venter man at 
få svar i løbet af september/oktober 1982.

DFIF har nu taget det første skridt i bestræ
belserne på også at tilgodese de helt unges behov 
og ønsker. Det er fremtidsplaner, som fra sam
fundet som helhed fortjener at blive bakket op!

-jr.
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Ta’ din familie med til den Europæiske 
Firmasportsfestival 1983 i England
De nærmere enkeltheder om festivalen får du 
ved at læse nedenstående information.

Med The Recreation Manager’s As
sociation of Great Britain (det engel
ske firmaidrætsforbund) som arran
gør, arrangeres i perioden 29. april 
til 6. maj 1983 den fjerde europæiske 
firmasportsfestival. Mottoet for 
denne sportsfestival er: »Ta’ din fa
milie med«.

Tid og sted:
Ugen vil forløbe med følgende dags
overskrifter:

Fredag den 29. april:
Reception, hvile og »lære stedet at 
kende«.

Lørdag den 30. april:
Åbning og start på konkurrencerne.

Søndag den 1. maj: 
Konkurrencerne fortsætter.

Mandag den 2. maj: 
Konkurrencerne fortsætter.

Tirsdag den 3. maj:
Finaler og afslutning af festivalen.

Onsdag den 4. maj: 
Sightseeing-dag.

Torsdag den 5. maj:
Fælles motionsaktiviteter.

Fredag den 6. maj:
Afrejse.

For første gang i festivalernes kor
te historie skal alle deltagerne bo 
samme sted, nemlig i et stort ferie
center i Caister, Norfolk. Caister lig
ger ved kysten små 100 km nord for 
Harwich. Idrætsaktiviteterne skal 
foregå dels i feriecentret, dels på om
kringliggende anlæg.

Transport og priser:
For at gøre prisen så lille som mulig, 
har DFIF gennem vort rejsebureau 
fremskaffet en billig pris på rejsen til 
Caister.

Vi har to forskellige rejsetilbud:
- 1) med udrejse fra Esbjerg torsdag 
den 28. april og hjemrejse fra Har
wich onsdag den 4. maj, med an
komst til Esbjerg torsdag den 5 maj
- 2) med samme udrejse fra Esbjerg 
den 28. april, men så med hjemrejse 
fra Harwich fredag den 6. maj, med 
ankomst til Esbjerg lørdag den 7. 
maj.

Det skal bemærkes, at prisen for 
logi med helpension/logi på egen 
kost i England er den samme, hvad 
enten man bliver der 5 dage eller 7 
dage (se nedenfor).

For begge rejsetilbud koster båd-

Idrætsgrene:
Idrætsgren Max. tilm. pr. land Yderi. oplysninger
ATLETIK

BADMINTON
BASKETBALL
BRIDGE
SKAK
FODBOLD

2 mænd/2 kvinder

4 hold 
2 hold 
4 hold 
4 hold
4 herrehold 
2 damehold

FODBOLD, inde 4 herrehoid

SEJLSPORT
SVØMNING

SKYDNING

4 hold
4 mænd og 4 kvinder 
pr. diciplin.

4 hold

BORDTENNIS 4 hold

TENNIS

BOWLING

4 herre- og 
4 damehold
4 mixede hold og 
4 damehold

100 m, 200 m, 800 m, 1500 m, 5000 m, 
højdespring, længdespring, 4 x 4 0 0  m stafet 
(taget fra ovenstående deltagere). 
Aldersgruppeinddeling.
Hold på hver 2 herre og 2 damer.
Max. 12 spillere.
4 spillere på hvert hold.
4 spillere på hvert hold.
11-mands fodbold, max. 14 spillere på 
hvert hold, forkortet spilletid.
Max. 8 spillere på holdet, 6 på banen af 
gangen.
2 på hvert hold, WAYFARER-både.
100 m i brystsvømning, rygsvømning og 
medley.
Aldersgruppeinddeling.
4 deltagere på hvert hold. 22 kaliber på 25 
m indendørs bane.
Hvert hold bestående af 2 mænd og 1 kvin
de. Hold og individuelt.

4 deltagere på hvert hold.
4 deltagere på hvert hold, på det mixede 
hold 2 af hvert køn.
Max. antal deltagere 12.VOLLEYBALL 2 hold 

WINDSURFING 8 deltagere 
Aldersgruppeinddeling:
Gruppe A: 17-32 år. B: 33-38 år. C: 39-44 år. D: 45-50 år. E: Over 50 år.
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turen, incl. liggepladser t/r 675,- kr. 
Hertil kommer befordring med bus i 
England til Caister på 135,- kr. Rej
sen vil dermed ialt ab Esbjerg koste 
810,-kr. På bådbilletten får vi igen
nem dette tilbud ca. 40% rabat.

I Caister kan man vælge at bo med 
helpension eller man kan vælge selv 
at sørge for forplejningen. Priserne 
herfor er:

Logi med helpension:
£ 65 pr. person pr. uge (ca. 975,- kr.) 
£ 15 pr. person pr. dag (ca. 225,- kr.)

Logi på egen kost:
£ 65 pr. hytte pr. uge (ca. 975,- kr.) 
£15. pr. hytte pr. dag (ca. 225,- kr.)

Hytterne har plads til mellem 2 og 
6 personer, enkelte hytter har plads 
til 8 personer. Foruden logi betales 
der for hver deltager en reservations
afgift på £ 5 (ca. 75,- kr.).
Endelig skal der betales et startgebyr 
for alle deltagere i idrætskonkurren
cerne på £ 8 (ca. 120,- kr.).

For alle danske deltagere betaler 
DFIF startgebyret på £ 8. Derudover 
ydes et rejsetilskud på 250,- kr. pr. 
deltager, under forudsætning af at 
de pågældende opfylder betingelser
ne for opnåelse af rejsetilskud - se 
håndbogen side D 9.

Forhåndstilmelding:
Forhåndstilmelding skal ske på de til 
sammenslutningerne tilsendte ske
maer, som skal være DFIF i hænde 
senest den 15. oktober 1982. Denne 
forhåndstilmelding er ikke binden
de, men klubber, der har indsendt 
forhåndstilmelding vil have førsteret 
i den/de pågældende aktiviteter, når 
den endelige tilmelding skal foreta
ges.

På samme skema bedes man også 
venligst angive, om man i givet fald 
er interesseret i at benytte sig af 
DFIF’s rejsetilbud - eller om man 
selv sørger for transporten.

Officielt 
fra DFIF

★  Konsulent Jørgen Rasmussen er 
af styrelsen udpeget til at yde konsu
lentbistand til Finna Heiner, Dan
marks Radio (sporten) i forbindelse 
med planlægning af en udsendelses
række i såvel radio som TV om 
idrætspolitiske forhold.

★  Der er stor sandsynlighed for, 
at reglerne for realkreditlån til id
rætsfaciliteter ændres. Reglerne siger 
i dag, at man kun kan låne op til 40 
pct. af ejendommens værdi. Fra re
geringens side forlyder det, at der er 
en positiv holdning for at ændre 
denne regel til mellem 70 og 80 pct.

★  Idrættens Fællesråd har på sit 
seneste møde behandlet loven om 
jobskabelse. Under hemvisning til 
denne, er det blevet pålagt idrætsor
ganisationernes embedsmænd at ud
arbejde en behovsanalyse over muli
ge stillinger i idrættens regi. Selv om 
der på nuværende tidspunkt intet 
konkret materiale foreligger, så reg
ner man med at kunne besætte om
kring 1.000 heltidsansatte stillinger i 
den samlede danske idræt.

★  Som tidligere meddelt er Dan
mark (DFIF) af Europa-Federatio- 
nen for Firmaidræt blevet udpeget til 
at arrangere Europa-Sportsfestiva- 
len 1985. Forbundsstyrelsen har i 
denne anledning indkaldt tilkende
givelser fra de sammenslutninger, 
som gerne så dette arrangement hen
lagt til deres by. Forbundet har væ
ret meget taknemmelig for, at 5 sam
menslutninger reagerede på styrel
sens opfordring. De 5 sammenslut
ninger var Esbjerg, Middelfart, 
Odense, Slagelse og Viborg. En af 
styrelsen nedsat arbejdsgruppe har

besøgt disse sammenslutninger og 
byens styre m.v., suppleret med di
verse besigtigelser af idrætsanlæg 
m.v., har arbejdsgruppen indsamlet 
en del materiale, som har været til 
gennemsyn hos de enkelte styrelses
medlemmer.

På et styrelsesmøde den 7. august 
har styrelsen (2 medlemmer var inha
bile og ersttatet af 2 suppleanter) 
vedtog man, at under forudsætning 
af, at diverse forhandlinger med by
ens styre m.v. vil vise et akceptabelt 
resultat, vil arrangementet blive hen
lagt til Middelfart med Viborg/Es- 
bjerg som alternative byer.
Det er glædeligt at 5 af vore sam
menslutninger har vist interesse for 
at få arrangementet henlagt til deres 
by, og det skal ikke være nogen hem
melighed, at styrelsen har haft over
vejelser i spørgsmålet om den endeli
ge placering. Styrelsen er dog ikke i 
tvivl om, at sammenslutningen i 
Middelfart - og forhåbentlig også 
byens styre m.v. - vil bakke op om
kring planlægningen og afviklingen 
af dette store arrangement. E.B.

Bestilling 
af lommebøger
Forbundskontoret oplyser, at man 
er i gang med at planlægge udgivel
sen af den nye lommebog for 1983.

Den skal bestilles gennem den lo
kale sammenslutning, der inden den 
15. oktober skal have videregivet be
stilling til forbundskontoret. 

Lommebogen vil i år koste 18 kr.
-jr.
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Rekorddeltagelse på sommerens 
Aktiv Ferie i Oksbøl
137 familier har deltaget på Aktiv Ferie i år

I 1980 startede forbundet et tilbud 
om Aktiv Ferie på DFIF-centret i 
Oksbøl for sine medlemmer. Lige si
den starten har interessen og delta
gelsen været stigende. I år har 137 
familier været på Aktiv Ferie på fir
maidrættens eget kursus- og ferie
center i Oksbøl. Det er rekorddelta
gelse.

Vi har besøgt centret og bringer på 
de næste sider nogle samtaler med 
enkelte af de deltagende familier.

Familien Kirsten og Richardt Ja
cobsen fra Vejen med børnene Con
nie og Tommy på henholdsvis 12 og 
9 år.

- Vi var på Aktiv Ferie sidste år, 
hvir vi var så heldige at vinde 1. præ
mien i DFIF’s cykelkampagne, som 
var 1 uges gratis Aktiv Ferie ophold 
for hele familien på DFIF-centret. 
Men inden da, havde vi været på 
centret gennem den lokale sammen
slutning i Vejen. Her, og gennem 
FIRMAIDRÆT blev vi gjort be
kendt med Aktiv Ferie.

- Vi er stort set godt tilfreds med 
både de inden- og udendørs facilite
ter. Af hensyn til børnene, kunne vi 
godt ønske os en tunnel over vejen til 
de udendørs arealer. Men vi ved og
så, at det er en bekostelig affære.

- De daglige arrangerede aktivi
tetsmuligheder passer godt til vores 
temperament. Nogen ville måske ha
ve dem lidt mere konkurrencepræ
get. Den form, de blev afviklet un
der, tiltaler hele familien.

- Vi er meget begejstret for Aktiv 
Ferie som ferieform. Det er ikke som 
i et sommerhus, hvor man er sig selv.

Familien Kirsten og Richardt Jacobsen fra

Her kommer man hurtigt i kontakt 
med andre mennesker, og det udvik
ler sig som regel til et fællesskab, 
hvor man lærer andre mennesker at 
kende. Man keder sig ikke.

- I Vejen har man ikke familiemo
tion på programmet, bortset fra del
tagelse i DFIF’s årlige cykelkampag
ne. Familien Kirsten og Richardt Ja
cobsen er villige til at gå med i arbej
det for at få noget familiemotion op 
at stå. — Det kunne være sjovt og 
spændende, og jeg vil forelægge det 
for bestyrelsen i Vejen, siger Ric
hardt Jacobsen.

- Faciliteter og diverse aktivitets
muligheder taget i betragtning, er det 
en billig og dejlig måde at holde ferie 
på, mener familien Jacobsen.

- Hvis vi skulle pege på nogle

Vejen med børnene Connie og Tommy.

mangler, så tror vi, at det ville være 
en god idé, hvis centret købte nogle 
cykler til udlejning til en rimelig pris. 
Så kunne man også arrangere fælles 
cykelture m.v. Hele familien er enige 
om, at de igen vil være at finde på til
meldingslisten over deltagere i Aktiv 
Ferie.

Familien Birgit og Jørgen Brædder 
fra Nykøbing Falster med Thomas 
på 3 år.

- Vi har tidligere bemærket den 
omtale, der har været omkring Aktiv 
Ferie i forbundsbladet. Endvidere 
har vi også set den brochure, som er 
sendt ud. Vi må erkende, at vi har 
studeret diverse informationer ret 
overfladisk.

- Vi besluttede med en uges varsel
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at tage på Aktiv Ferie. Det var nogle 
venner, der efter et ophold i år anbe
falede os at prøve den form for ferie. 
Og vi har ikke fortrudt det, under
streger familien. En af de ting vi 
godt kan lide ved Aktiv Ferie er, at 
man er frit stillet, om man vil deltage 
i nogle af de arrangerede aktiviteter.

- De tilbudte aktiviteter blev afvik
let på en afslappet måde, og blev 
dygtigt ledet af Kirsten Damgaard. 
Vi kan varmt anbefale at tage på Ak
tiv Ferie. Man keder sig ikke, der er 
altid et eller andet man kan foretage 
sig.

- Generelt er vi tilfredse med op
holdet. Men skal vi pege på nogle 
ting, som ville være ønskelig, så var 
det et køleskab på værelserne. Vi 
kunne også godt tænke os et større 
frokosttilbud. En børnemenu var 
måske også en idé! Frokosten var i 
overkanten rent prismæssigt. Men 
generelt betragtet var alle øvrige pri
ser rimelige og maden var god, un
derstreger familien samstemmende.

- Selv om vi godt ved, at det er en 
ret så bekostelig affære at løse, så 
følte vi os utrygge, når den befærde
de vej til aktivitetsarealet overfor 
centret skulle krydses. Når man føler 
sig tryg, har man det godt, og når 
man føler sig utryg, så har man det 
mindre godt. Vi vil gerne opfordre 
DFIF til på en eller anden måde at 
mindske risikoen for ulykker. Det 
ville være tragisk og et usletteligt 
spor, hvis der skulle ske en ulykke. 
Det er vort håb, at det ikke skal gå så 
galt, inden der bliver foretaget en el
ler anden form for sikkerhedsforan
staltninger, understreger familien.

- Efter en uges Aktiv Ferie i Oks- 
bøl drog familien videre på ferie. — 
Ugen efter boede vi på et stort ferie
hotel med egne lejligheder. Der var 
ingen sammenligning med Aktiv Fe
rie. Vi følte os ensomme. Det var for 
stort og upersonligt, og man kom 
slet ikke hinanden ved. Det skyldes

På det øverste billede er det familien Bir
git og Jørgen Brædder fra Nykøbing F. 
med sønnen Thomas. På det næste bille
de studeres dagens program. Det neder
ste billede er fra den obligatoriske mor
genmotion.
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måske også, at 90% af gæsterne var 
tyskere, for faciliteterne var i orden, 
men de gør det ikke alene.

- En anden mulighed ved Aktiv 
Ferie er også, at man godt kan tage 
på ferie sammen med f.eks. sine ven
ner. Boede man i samme sommer
hus, var man tvunget til at være sam
men hele tiden. Ved Aktiv Ferie kan 
man gå hver til sit værelse, når man 
ønsker at være sig selv, slutter den 
tilfredse familie med Aktiv Ferie.

Familien Karen-Lis og Erik Jensen 
fra Ålborg med børnene Henriette,

Troels og Charlotte på henholdsvis 
11, 7 og 3 år.

- Det var en dag, vi var ude hos 
vore venner Hanne og Orla Dahl 
(som også deltog på Aktiv Ferie i år - 
red.), at vi fik lyst til at tage med. 
Hanne havde på sin arbejdsplads set 
brochuren om Aktiv Ferie. Vi synes, 
det lød spændende og besluttede os 
for at tage afsted sammen med Han
ne og Orla Dahl.

- Det var første gang vi deltog. Ef
ter hjemkomsten har vi talt meget 
om den uges ferie. Vi er alle enige 
om, at de uden- og indendørs facili

teter er helt i top. Der er et hav af 
muligheder.

- De daglige arrangerede aktivi
tetsmuligheder er alle tiders. Både 
for børn og voksne. De foregik på en 
afslappet måde, og man følte ikke, 
at man var under ledelse. Man kun
ne i almindelighed foretage sig netop 
det man havde lyst til. I den forbin
delse vil vi også fremhæve aktivitets
lederen Kirsten Damgaard. Hun 
havde et godt tag i børnene, og for
stod at lære fra sig, si vi alle kunne 
forstå det.

- På spørgsmålet om Aktiv Ferie 
som ferieform, kan vi kun sige, at vi 
allerede har bestemt os for at deltage 
i den første uge i august 1983. Det 
skulle tale for sig selv!

- Aktiv Ferie har endvidere haft en 
afsmittende virkning på Karen-Lis 
og Erik Jensen. Når de har sendt 
børnene i skole om morgenen, løber 
de sammen en tur. — Det er nyt, 
men vi nyder det begge to, fastslår 
ægteparret.

- Hvis vi skal pege på nogle mang
ler, så ville en tunnel eller lignende 
være ønskelig over vejen. Endvidere 
kunne vi godt bruge et lille køleskab 
på værelserne. Prisen for opholdet er 
rimelig. Vi synes godt, at man kunne 
have morgenmaden med i opholds
udgifterne. Det ville også kunne spa
re arbejdstimer for centret.

- Der er et hav af muligheder i og 
omkring centret, som gør det attrak
tivt for Aktiv Ferie. En lille udvidel
se af legepladsen til børnene, f.eks. 
en lille vippe og rutchebane ville nok 
også gøre lykke, slutter familien.

Familien Hanne og Orla Dahl fra 
Ålborg med Michael på 6 år.

- I de senere år har vi forsøgt at 
finde andre ferieformer. Det har no
get med penge at gøre. Istedet for at 
tage til udlandet, har vi valgt at hol
de ferie i Danmark. Vi synes, der er 
så meget at se, og det har vi så prøvet 
at råde bod på, ved at holde ferie 
indenfor landets grænser.

- Det var første gang vi deltog i 
Aktiv Ferie. Til vores behov var de 
enkelte faciliteter i top. Vi benyttede 
os ikke af alle mulighederne. Men

På det øverste billede er det familien Karen-Lis og Krik Jensen fra Ålborg med børne
ne Henriette, Troels og Charlotte. Der blev arrangeret strandtur næsten hver eneste 
dag. Som det ses på billedet, var man også aktiv sammen på stranden.
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morgenmaden burde være inklude
ret i opholdet. Det vil lette både gæ
sterne og centret.

- Til sidst vil vi gerne påpege, at vi 
som forældre følte os utrygge når 
børnene skulle over vejen til det 
udendørs aktivitetsareal. Det ville 
være ønskeligt med en gangbro eller 
tunnel, men det vil jo blive en beko
stelig affære.

- Centrets beliggenhed er ideel til
ferieophold. Der er alt, hvad man 
kan ønske sig af et feriested. Bro
churen om Aktiv Ferie taler sandt, 
når den siger, at Oksbøl ligger i 
»eventyrets land«, understreger fa
milien. -jr.

Udvalgenes
sammensætning
Som medlemmer af ikke permanen- 
te/lovbestemte udvalg m.m. samt re- 
præsentantet til diverse Idrættens 
Fællesråd organer m.v., har for
bundsstyrelsen udpeget følgende:
DFIF’s PR-udvalg
Torben Pedersen, Ringkøbing 
Jens Boe, konsulent

DFIF’s Bladudvalg
Henning Nielsen, styrelsen 
Finn Hagedorn, Viborg 
Jørgen Rasmussen, redaktør
IF’s Anlægsudvalg
Henning Nielsen, styrelsen

IF’s Kursusudvalg
Gunnar Gravesen, Kursusudvalget 
Hans Hove Sørensen, konsulent

IF’s Radio/TV-udvalg
Jørn Christoffersen, Frederiksværk 
Jørgen Rasmussen, konsulent
Trim-komiteen
Jens Boe, konsulent

Herbergsringen
Leif Ellegård Jensen, Næstved 
Friluftsrådet
Henning Nielsen, styrelsen -jr.

det tiltaler os, at man er frit stillet, 
hvad man vil beskæftige sig med og 
deltage i. Tidspunkterne for de plan
lagte aktiviteter var ideelle.

- Nu var vejret jo selvfølgelig også 
dejligt, men vi er sikre på, at selv om 
det havde været dårligt vejr, så hav
de vi heller ikke kedet os. Den krea
tive aktivitetsleder Kirsten, skulle 
uden tvivl nok have fundet en løs
ning på dette problem.

- Aktiv Ferie som ferieform, synes 
vi er en ideel måde at holde ferie på

for hele familien. På forhånd havde 
vi en fornemmelse af, at det havde 
noget med motion at gøre. Men og
så, at vi skulle være sammen med an
dre mennesker og lære dem at ken
de. Det gør man ikke på samme må
de i et sommerhus. Og så bør det og
så tilføjes, at man ikke er forpligtet 
til at deltage i noget som helst. Det er 
helt frivilligt, hvad man ønsker at 
være med til.

- Opholdsudgifterne var sammen 
med cafeteriapriserne rimelige. Men

På det øverste billede er det familien Hanne og Orla Dahl fra Ålborg med sønnen Mi
chael. Aktiv samvær kendetegner Aktiv Ferie. Det havde også børnene meget stor for
nøjelse af, som det fremgår af det nederste billede.
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Der er behov for andre 
tilbud på DFIF-centret
Det mener Kirsten Damgaard, der har været aktivitetsleder 
ved sommerens Aktiv Ferie i Oksbøl

Inden starten på Aktiv Ferie havde 
FIRMAIDRÆT en samtale med Kir
sten Damgaard, med baggrund i 
hendes ansættelse som aktivitetsle
der ved sommerens Aktiv Ferie på 
DFIF-centret i Oksbøl. Efter de 
mange ugers arbejde med Aktiv Fe
rie synes vi, at det kunne være spæn
dende at høre, hvad Kirsten Dam
gaard mener om den ferieform DFIF 
tilbyder sine medlemmer.

Alle kan være med
- Det er en meget afslappet form 

for ferie, som er ideel for hele famili
en. Børnene kan nemlig passe sig 
selv, idet der er et hav af aktivitets
muligheder i og omkring centret. 
Det betyder, at forældrene også får 
mulighed for at slappe lidt mere af, 
end man normalt ville, hvis man bo
ede i et sommerhus.

- De aktivitetstilbud der bydes på 
under Aktiv Ferie er stort set aktivi
tetslege for børn, men de lokker i de 
fleste tilfælde forældrene med. Det 
er også tanken. Det skal være tilbud, 
hvor alle kan være med, til stor glæ
de for alle parter, understreger Kir
sten Damgaard.

Aktivitetslederen Kirsten Damgaard i en 
koncentreret situation.

Simple og legeagtige
- Nu har sommeren i år jo være 

meget god og solrig. Det har i sagens 
natur betydet, at de udendørs facili
teter har været flittigt benyttet. Og 
mange af disse er simple ting, som 
man også med held selv kunne ind
rette hjemme i sin have. Men havde 
vejret været dårligt, kunne vi også 
tilbyde deltagerne leg og spil eller 
svømning i nogle nærliggende haller, 
som vi havde til rådighed, fortæller 
Kirsten Damgaard.

- Naturgolf og svømmepølen har 
været blandt de mest benyttede til
bud. Men rent generelt betragtet har 
det været de simple og legeagtige ak

tiviteter, som har været meget popu
lære.

- Jeg har også erfaret, at forældre 
har været utrygge ved at skulle sende 
deres børn over vejen. Og det forstår 
jeg godt, siger Kirsten Damgaard.

- Den daglige morgenmotion hav
de også stor tilslutning. Her var der 
flere af deltagerne, som ytrede ønske 
om at købe det spillede bånd. Så det 
var måske en idé, om DFIF havde 
sådanne bånd liggende til salg!

Andre ferieperioder
- Typen, med den form for ferie 

som DFIF har lanceret med Aktiv 
Ferie, er rigtig. - De seriøse lege, 
uden for megen vægt på konkurren
ce, muliggør, at man kan gå på tværs 
af alle aldersgrupper, konkluderer 
Kirsten Damgaard.

- Har du nogle ideer til andre til
budsmuligheder på DFIF-centret for 
forbundets medlemmer?

- Jeg tror, der ville være behov for 
at udnytte andre ferieperioder som 
f.eks. påske, pinse og efterårsferien. 
— En form for miniferie. Men også 
et tilbud om udvidet weekendophold 
med andre tilbud end dem vi kender 
fra Aktiv Ferie.

En oplevelse
- Det har været både spændende 

og sjovt at være aktivitetsleder. - Det 
var en anderledes oplevelse at delta
ge i andres ferie på den måde, jeg 
gjorde.

- Det er mit håb, at jeg igen til næ
ste år kan medvirke ved afviklingen 
af Aktiv Ferie, slutter Kirsten Dam
gaard. -jr.
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Kursus-tilbud...
Lederkursus I
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
5.-7. november i Skive (N).
3.-5. december i Oksbøl (S).

Kursus I er første del af lederud
dannelsen, og der arbejdes med ta
lerteknik i teori og parktik samt i no
gen omfang med notat- og referat
teknik.

Kursusgebyret er 450 kr.

Kursus i foreningsarbejde
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
20.-21. november i Oksbøl.

Kurset henvender sig til alle fore
ningsledere, og der arbejdes med, 
hvordan man får en forening til at 
køre. Kurset gennemføres som et 
samlet foreningsår og behandler 
bl.a.: Foreningsstruktur, generalfor
samling, regnskab, tilskudsordnin
ger, pressekontakt og bestyrelsesar
bejde.

Kursusgebyret er 300 kr.

Økonomikursus
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
20.-21. november i Oksbøl.

Kurset henvender sig især til fore
ningskasserere, foreningsformænd, 
foreningsrevisorer og kommende 
foreningskasserere. Kurset giver del
tagerne indsigt i de forhold, der har 
indflydelse på ledelsen af forenin
gens økonomi, og giver samtidig på 
elementært niveau en indføring i 
regnskab og regnskabsafslutning 
samt budgetlægning i en forening.

Bladkursus A, B og C
A. linien: LAY-OUT
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
5.-7. november i Fuglsøcentret.

Det er et videregående kursus i 
lay-out teknik. Kurset henvender sig 
til bladfolk med nogen kendskab til 
lay-out begreberne (f.eks. efter del
tagelse på et startkursus eller tilsva
rende praktisk erfaring). Kurser gen
nemføres i samarbejde med DDGU. 

Kursusgebyret er 450 kr.
B. linien: FOTO B-I og B-II 
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
19.-21. november i Grindsted.

Kursus B I: Fototeknik for begyn
dere. Der arbejdes med de grundlæg
gende principper.
Kursus B II: Billedjournalistik, for 
ikke-begyndere, med et vis kendskab 
til spejlreflexkameraer.

Kurserne gennemføres i samarbej
de med DDGU.

Kursusgebyret er 400 kr.
C. linien: TEKSTKURSUS 
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
5.-7. november i Fuglsøcentret.

På kurset arbejdes der med tema
emner, f.eks. reportageopgaver, le
derartikler, interview, notatteknik 
m.m. Kurset henvender sig til ikke- 
begyndere inden for bladarbejde.

Kurset gennemføres i samarbejde 
med DDGU.

Kursusgebyret er 450 kr.

Til orientering
Tilmelding til kurserne skal ske gen

nem den lokale bysammenslutning 
til DFIF’s kontor senest 30 dage før 
kursets afvikling.

Kursusfolder med detaljerede op
lysninger om kursernes formål, ind
hold, mål samt generelle bestemmel
ser for deltagelse på DFIF’s kurser, 
kan fås ved sammenslutningerne.

Kurser, der er angivet ved et in
deks (N, S, 0) er forbeholdt deltage
re med bopæl i: (N) = de fire nord
jyske amter, (S) = de tre sønderjy
ske amter og Fyn, (0) = amterne øst 
for Storebælt. Dispensation fra den
ne bestemmelse kan gives af kursus
udvalget, hvis særlige omstændighe
der taler herfor.

Ønsker man yderligere oplysnin
ger, så kontakt venligst kursusudval
gets konsulent: Hans Hove Søren
sen, Uf. (07) 53 13 43. -jr.

Medaljetilbud
Posten og Tolderne havde den 6. ju
ni slået sig sammen om et stort 
CYKL’82 arrangement. Man havde i 
den anledning indkøbt nogle medal
jer i farverne rød/hvide. Men på 
grund af svigtende tilslutning m.v., 
ligger man nu inde med et over
skudslager, som man gerne vil af 
med.
• Det var måske en idé til klubber 
og sammenslutninger, som går med 
planer om cykelarrangementer i ef
teråret, at indkøbe nogle af disse 
medaljer til deltagerne! Medaljerne 
kan købes ved henvendelse til Posten 
eller Tolderne, og koster såvidt vi er 
orienteret mellem 11 og 12 kr. -jr.
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Jydsk-Fynsk
Firmaidrætsforbund??
(kan det passe)

Det er udtalelser man læser i DFIF’s 
medlemsblad.

Tanker, som man i første omgang 
synes er helt forkerte, når man ved, 
at Slagelse Firma Sport var med fra 
starten af forbundet, og på flere må
der har haft mulighed for at gøre si
ne tanker og ideer gældende.

Men efter at denne bredside i med
lemsbladet har bundfældet sig, kom
mer der tid efter anden ting frem til 
overfladen, som ikke kan undgå, at 
man ser tingene i et andet lys.

Er skuffet
Vi kommer vel ikke bort fra, at vi i 

Slagelse føler os en del skuffet oven
på DFIF’s repræsentantskabsmøde, 
men lad det nu ligge. Der er andre 
»begmænd« fra DFIF’s side, som ik
ke ligefrem er med til at ovenstående 
tanker forsvinder helt fra overfla
den.

Vi mener ikke at styrelsens svar på 
Bent Stendorfs indlæg var særlig po
sitivt, men det kan jo skyldes, at 
DFIF’s styrelse ikke rigtig har for
stået Bents indlæg, som starter med, 
at antennerne skal slås ud. Styrelsens 
udtalelser om, at man ikke skal give 
»ukrudtsfrø« næring kan til tider 
være godt nok, men i dette tilfælde 
er det næsten som at sige: »Du må 
godt tænke, men hold det for dig 
selv«.

Forstår det ikke
Ovenstående tanke har yderligere 

fået næring efter at vi i Slagelse Fir
ma Sport har modtaget et brev fra 
DFIF om, at vi ikke kommer i be
tragtning som arrangør af Europa-

Sportsfestivalen 1985. Ikke fordi vi 
ikke blev valgt som by nr. 1, men 
fordi vi ikke på et eneste tidspunkt 
blev nævnt som alternativ by.

Af dette kan vi kun drage den 
konklusion, at vi ikke er dygtige nok 
i Slagelse, til at man tør overlade et 
sådant arrangement til os. Vi forstår 
ærlig talt ikke den fremgangsmåde, 
som DFIF i sådanne sager bruger, i 
betragtning af, at det jo ikke er et 
»ministævne« vi taler om.

Behandlingen
Vi vil gerne her kort ridse op hvor

dan Slagelses ansøgning er blevet be
handlet. S.F.S.’s styrelse samt Sla
gelse kommune v/ fritidskonsulent 
Ingemann Petersen, var til møde den 
30. april dette år med det af DFIF 
nedsatte udvalg (2 mand - der kom 
dog kun den ene). Vi talte om de ge
nerelle ting som idrætsanlæg, hotel
ler o.s.v., og samtidig blev den ene 
repræsentant fra DFIF gjort bekendt 
med, at S.F.S. havde kommunens 
fulde opbakning, idet, som Inge
mann Petersen udtalte det: »Det er 
jo bare at hive skuffe nr. 3 ud«, sagt 
i relation til, at Slagelse by har af
holdt DDGU og DDSG&I’s lands
stævne i 1981.

Tirsdag den 22. juni d.å. havde vi 
en samtale med Ejgon Bertelsen og 
Kaj Christensen fra DFIF for at hø
re, om der var fundet ud hvilken by, 
der var blevet tildelt arrangementet, 
og vi fik det svar, at opgaven ikke 
var løst endnu, og at de sammenslut
ninger, som søgte om at få dette ar
rangement til sin by, ville blive kon
taktet endnu engang af DFIF, så at

Læser
debat

man sammen med de kommunale 
myndigheder kunne finde ud af om 
de bakkede sammenslutningerne 
100% op. Det forstod vi ikke en 
pind af, for vi havde jo fuld opbak
ning fra vore kommunale myndighe
der allerede ved første møde.

Forbløffelsen stor
Men AK, vi blev heller ikke kon

taktet, så forbløffelsen var stor, da 
vi modtog brevet fra DFIF uden så 
meget som en begrundelse for, at vi 
ikke kom i betragtning overhovedet 
eller så meget som tak for, at vi i det 
hele taget havde søgt om at få arran
gementet til Slagelse.

Derfor vil styrelsen i Slagelse Fir
ma Sport tage vor stilling til fremti
dige arbejdsopgaver indenfor DFIF 
op til fornyet overvejelse. Når oven
nævnte nu er læst - hvad vil for
bundsstyrelsen så foretage sig, for at 
gøre overskriften til skamme?

På styrelseisens vegne, 
Poul Erik Nielsen, 

Slagelse Firma Sport.
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Placeringen af Europa- 
Sportsfestivalen 1985
Forbundsstyrelsen svarer på læserbrevet 
fra Poul Erik Nielsen, Slagelse.

En af de mange opgaver en for
bundsstyrelse under DFIF er valgt til 
at varetage, er bl.a. som i den aktuel
le situation, at skulle tage stilling til, 
hvor arrangementet af Europa- 
Sportsfestivalen 1985 skal placeres.

På foranledning af styrelsen blev 
der som bekendt udsendt en opfor
dring til samtlige DFIF sammenslut
ninger om at meddele os, om de ville 
være interesseret i at sportsfestivalen 
i 1985 blev henlagt til deres by. Vi 
havde den glæde, at 5 af vore velor
ganiserede sammenslutninger tilken
degav at være interesseret. Disse 5 
sammenslutninger blev kontaktet og 
besøgt af den arbejdsgruppe, som 
styrelsen for tilfældet havde nedsat. 
Med baggrund i samtaler med sam
menslutningernes repræsentanter 
m.fl. samt besigtigelse af lokale for
hold m.v., udarbejdede arbejds
gruppen rapporter, som blev tilsendt 
styrelsesmedlemmerne.

Forstod indholdet
Selvfølgelig tilkendegav rappor

terne diverse forskelligheder de 5 by
er imellem - forskelle som i den sid
ste ende fik indflydelse på styrelsens 
behandling af sagen - en behandling, 
der resulterede i en vedtagelse om at 
Middelfart by og Middelfart Firma 
Sport - med diverse forbehold - 
fandtes bedst egnet til at varetage 
DFIF’s interesser i den aktuelle situ
ation. Bemærkningen »med diverse 
forbehold« skal tilkendegive, at be
slutningen ikke er endelig, før der 
foreligger at acceptabelt resultat af 
de forhandlinger, der i den kommen

de tid skal føres med bl.a. Middel
fart bys kommunalbestyrelse m.v. 
Styrelsen anser nemlig ikke en kom
munal opbakning for 100%, før en 
aftale er underskrevet af borgmester 
og/el. kommunaldirektør.

Det enkelte styrelsesmedlem samt 
de 2 styrelsessuppleanter, der blev 
part i den endelige afgørelse, har 
haft de udarbejdede rapporter til 
gennemsyn forud for det afsluttende 
møde, og det skal her bemærkes, at 
Slagelse - hverken i positiv eller ne-

Flere og liere klubber og sammen
slutninger i firmaidrætten har fået 
øjnene op for volleyball’ens mulig
heder som firmaidrætsgren. Det har 
givet sig udtryk i flere lokale aktivi
teter og turneringer, men det har og
så medført, at der nu bliver arrange
ret stævner, åbne for alle.

1 Bov i Sønderjylland arrangerer 
man et stævne den 31. oktober og 
den 6. februar. I Grindsted arrange
rer man weekendstævne den 13.-14. 
november, og i Horsens planlægger 
man et stævne i november.

Vi har endvidere fået oplyst, at 
man i Svendborg og Nykøbing Mors 
nu også er begyndt at spille volley-

gativ henseende har fået en særskilt 
behandling i behandlingen af den 
aktuelle sag.

Poul Erik Nielsens bemærkninger 
vedr. forbundsstyrelsens svar på læ
serbrevet fra Bent Stendorf i FIR
MAIDRÆT nr. 6/82 skal her kort 
besvares med, at styrelsen udmærket 
forstod indholdet i BS’s indlæg, og 
at styrelsen står fast på besvarelsen i 
sin helhed.

På forbundsstyrelsens vegne, 
Tage Carlsen.

ball. Og der er ingen tvivl om, at fle
re vil følge efter. -jr.

Stævnetilbud 
i volleyball
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Den tvungne frie tid gøres 
til Aktiv Fritid
Fællesorganisationens Arbejdsløshedsudvalg 
og Svendborg Firma Sport står bag et tilbud 
til de arbejdsledige.

I Svendborg er der noget spændende 
på vej, nemlig et tilbud til de ar
bejdsledige om, som man siger der
nede: »At gøre den tvungne frie tid 
til AKTIV FRITID«. Bag projektet 
står Fællesorganisationernes Ar
bejdsløshedsudvalg -og Svendborg 
Firma Sport.

FIRMAIDRÆT har haft en snak 
med drivkraften bag AKTIV FRI
TID, Knud Moritsen, fra FO’s Ar
bejdsløshedsudvalg, selv arbejdsløs 
smed og aktiv idrætsleder.

- I FO-regi startede vi allerede op 
sidste år. Kommunen stillede Idræts
hallen til rådighed hver mandag for
middag, og der spillede vi så bad
minton, bordtennis, volleyball, inde- 
fodbold og benyttede motionscen
tret. På de gode dage havde vi op 
mod 90 deltagere i løbet af sådan en 
mandag.

Politik i sagen
- Men det var ikke kun idræt det 

hele. Kommunen stillede også en 
ungdomsklub til rådighed for os i 
dagtimerne. Her afviklede vi kurser 
og et par studiekredse. Hvad vi lavde 
afgjorde deltagerne selv.

- Hvad skal der så ske i år?
- I år skulle tilbuddet gerne udvi

des, både hvad angår deltagere og 
hvad angår aktivitetstilbud.

- Svendborgs borgmester Viggo 
Schultz var på besøg på DFIF’s kon
tor, hvor han af Ejgon Bertelsen fik 
denne idé foræret. Han var ikke sen 
til at handle og indbød til møde mel
lem Svendborg Firma Sport og 
Svendborgs fagforeninger. Og på 
dette møde blev man enig om at

Knud Moritsen fra FO’s arbejdsløsheds
udvalg i Svendborg.

samarbejde omkring dette tilbud, 
der nu kaldes AKTIV FRITID.

- Nu er der desværre sidenhen gået 
politik i sagen. De borgerlige har 
sagt nej til at stille de tomme idræts
haller til rådighed for de arbejdsledi
ge. Og det kan vi faktisk ikke forstå. 
Hallerne ligger jo tomme alligevel, 
så hvorfor ikke benytte dem til id
ræt. Det er ganske vist småpenge det 
drejer sig om, men for os er det no
get principielt. Politikerne har været 
med til at skabe arbejdsløsheden, så 
må de også være med til at afhjælpe 
følgerne.

- Men vi håber da stadig på, at 
kommunen vil være med, efter at sa
gen har været behandlet i byrådet. Vi

får et bredere tilbud og får fat i flere 
mennesker på den måde.

Meningsfyldte aktiviteter
- Hvorfor har man i Fællesorgani

sationen taget denne sag op - og 
hvorfor mener du firmaidrætten og
så skal være med her?
- Bare under FO er der i Svendborg- 
området cirka 3.000 arbejdsløse. De 
er medlemmer hos os, og derfor skal 
vi gøre noget for dem. Vi prøver 
selvfølgelig først og fremmest at 
skaffe dem i arbejde, men det lykkes 
jo ikke fra den ene dage til den an
den. Derfor skal vi i FO også gøre 
noget for vore arbejdsløse medlem
mer.

- Og det samme må jo gælde for 
Svendborg Firma Sport. Det er jo 
også deres tidligere medlemmer, der 
nu står uden arbejde.

- Jeg er glad for, at Svendborg Fir
ma Sport vil være med til at gennem
føre AKTIV FRITID, også selvom 
kommunen ikke kommer med. På 
den måde kan vi få fat i flere menne
sker, også uden for FO-området, 
samtidig med at vi kan tilbyde de ar
bejdsledige igennem fagforenings
klubber at komme ud at dyrke idræt 
sammen med andre.

- For mig er fagforeningsklubber
ne rygraden i AKTIV FRITID.

- Hvordan bliver tilbuddet så 
modtaget blandt de arbejdsledige?

- Vældig positivt.
- Vi har lavet en lille folder, der 

fortæller om vores brede vifte af til
bud. Den læses med interesse på alle 
fagforeningskontorerne. Vi ved, at 
de første fire store fagforbund alle-
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rede har tilmeldt klubber til Svend
borg Firma Sport. De første interes
serede har allerede tilmeldt sig vores 
idrætslederkursus, og når aktivite
terne starter i næste uge (6. septem
ber - red.) ved vi allerede, at der 
kommer mange - både til idræt og de 
øvrige tilbud.

- Meningen er jo, at den arbejdsle- 
dige gennem dette tilbud kan sam
mensætte sin egen dag, med for den

enkelte meningsfyldte aktiviteter.
- Du er selv arbejdsløs. Hvad sker 

der egentlig, hvis du kommer i arbej
de?

- Det er netop en del af problemet. 
Jeg håber på, at mange ledige også 
vil være med til at afvikle aktiviteter
ne. Men vi kunne se det fra sidste år 
med en af vore studiekredse - da 
kom hovedparten af deltagerne i ar
bejde, så vi måtte opgive at viderefø

re den studiekreds. Det samme skul
le nødigt ske med AKTIV FRITID.

- Og det er også derfor, at det er så 
vigtigt, at kommunen kommer med. 
De burde ansætte en til at køre dette 
projekt, ligesom der også er flere an
dre gode jobs som aktivitetsledere. 
På den måde kunne vi måske også 
være med til at få flere i arbejde.

-jb.

Idrætten må være vågen:

En revision af fritidsloven 
er nært forestående
I efteråret 1981 blev det de frivillige 
organisationer bekendt, at man i un
dervisningsministeriets departement 
i dybeste hemmelighed arbejdede 
med forslag til ændring af fritidslo
ven. Rygterne sagde også, at det var 
jurister og økonomer - uden forbin
delse med lovens brugere, og uden 
kontakt med det direktorat og de 
personer, der havde med fritidslov
givning og ungdomsforhold at gøre, 
der havde udarbejdet forslaget.

Efter diverse reaktioner fra bl.a. 
Idrættens Fællesråd, samt et møde 
med kulturministeren og undervis
ningsministeren, lykkedes det at få 
udsat den planlagte revision af fri
tidsloven.

Nu forlyder det imidlertid igen, at 
en revision af fritidsloven er på trap
perne - og endda nært forestående! 
Det bør i den forbindelse nævnes, at 
det denne gang er det direktoratet i 
undervisningsministeriet, som har 
med fritidsloven at gøre, der har ar
bejdet med forslag til en revision 
m.v.

Da vi i skrivende stund endnu ikke 
har set lovforslaget på tryk, er det

svært at kommentere. Men hvis ryg
terne taler sandt, så er der stor sand
synlighed for, at fritidslovens kapitel 
2, der omfatter fritidsvirksomhed 
for børn og unge, bl.a. vil blive fore
slået ændret fra refusionsordning til 
bloktilskudsordning.

En sådan ordning kunne man fra 
organisationernes side tidligere stort 
set acceptere, under forudsætning 
af, at det vedrørte alle lovens til
skudsområder. Her tænker man spe
cielt på ungdomsklubberne og ung
domsskolerne, men også aftenskolen 
(oplysningsforbundene).

Fra flere sider er man imidlertid 
noget betænkelig ved en evt. bloktil
skudsordning. Det er lejlighedsvis 
blevet fremhævet, at det ville give 
kommunerne lejlighed til at skalte og 
valte med tilskuddene. En mulighed, 
som i disse svære økonomiske tider 
for alle kunne komme til at skade 
idrætten rent tilskudsmæssigt.

Hvis forslaget om bloktilskud 
bliver vedtaget, så må det være rime
ligt, at det kommer til at vedrøre alle 
parter under fritidslovgivningen. 
Men det ville også være ønskeligt,

om der i loven blev nedfældet en 
mindste takst, som man fra kommu
nens side var forpligtet til at udbetale 
under alle omstændigheder.

De øvrige forslag til ændringer i 
fritidsloven vil vi naturligvis oriente
re læserkredsen om, når vi har set 
dem på tryk. Men nu er man ihvert- 
fald forberedt på, at noget sådan er 
på vej.

Det forlyder også, at de stillede 
forslag vil blive tilstillet de respektive 
organisationer til udtalelse i løbet af 
september. Man kan så blot håbe på, 
at det ikke er for sent! Det havde 
måske været en bedre idé, om man 
havde indkaldt repræsentanter fra 
organisationerne til at deltage i det 
forberedende arbejde!

Organisationerne har tidligere på
peget, at de var villige til at pege på 
besparelsesområder. Men det var på 
betingelse af, at det ikke udelukken
de skulle ske inden for lovens kapitel
2. Man imødeser derfor med spæn
ding de stillede forslag om ændringer 
i fritidsloven. -jr.
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Idrætten på Fyn tilbyder unge 
arbejdsledige en 
meningsfyldt uddannelse

Idrættens Samarbejdsudvalg i Fyns 
Amt, der omfatter de fire hovedor
ganisationer DIF, DDGU, DDSG&I 
samt DFIF, har i samarbejde med 
Kommuneforeningen på Fyn udar
bejdet et kursustilbud for unge ar
bejdsledige under 25 år i Fyns Amt. 

Formålet med kurset er følgende:
— at give den arbejdsledige en me
ningsfyldt periode, hvor der åbnes 
mulighed for at erhverve en grund
læggende viden om leder-/instruktør 
gerningen i dansk idræt
— at supplere denne viden med en 
orientering om foreningsledelse,

hvor sigtet skal være, at skabe tillid 
til at den demokratiske ledelsesform 
kan løse det moderne samfunds op
gaver bedre end andre ledelsesfor
mer
— at skabe interesse for idrættens 
grundprincipper i almindelighed og 
for idrættens ledelsesfunktioner i 
særdeleshed.

Kurserne afvikles i efteråret 1982 
som dagkurser, og har en varighed 
af 40 timer pr. kursus.

Idrættens Samarbejdsudvalg for
venter, at de enkelte kommuners be
skæftigelsesudvalg loyalt vil støtte

initiativet. Såfremt det viser sig, at 
der er den fornødne interesse og til
slutning fra de unge arbejdsledige, er 
det planen at gentage tilbuddet - 
foreløbig til og med 1983.
Det var tanken, at lægge de første 
kurser i Tommerup, Ringe og Oden
se på tirsdage, onsdage og torsdag. 
Men andre kursussteder kan også 
blive aktuelle, alt afhængig af tilslut
ningen. Ønskemålet er et kursus i 
hver kommune, understreger Idræt
tens Samarbejdsudvalg på Fyn.

-jr.

Jeg hedder 
Fifi
Tillad mig at præsentere mig selv. 
Mit navn er Fifi. Det er jeg faktisk li
ge blevet døbt.

Fifi er egentlig mit kælenavn. Det 
kan står for Firmaidræt - Firma
idræt, men det kan også står for Fir
maidræt - Familieidræt. At jeg 
egentlig også er en ganske fifi fyr, 
gør jo bare det hele meget bedre.

Der er faktisk to personer, der 
uafhængigt af hinanden har foreslå
et dette navn. Ved lodtrækning har 
jeg bestemt, at 1. præmien i min lille 
konkurrence skal gå til:

Flemming Johnson, 
Sønderjyllands Amtskommune, 
Åbenrå.

Jeg har bedt DFIF om at sende en 
mulepose med bogen Bevar mig Vel, 
og et DFIF-håndklæde til Flemming 
Johnson.

2. præmien på en mulepose med et 
DFIF-håndklæde sender vi til Jørn 
Godt, formand i Kolding og for
mand for forbundets Idrætsafdeling, 
for samme forslag.

Og blandt de øvrige 35 forslag har 
jeg trukket en 3. præime på en

DFIF-Tshirt til Lissy Bjerreskov i 
Frederikshavn.

Samtidig siger jeg tak til de mange 
andre forslagsstillere i vor lille nav
nekonkurrence.

Vi ses ude omkring...
Fifi.
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Der arbejdes på at opnå en 
rammeaftale med DFU
Men spørgsmålet om uddannelse af egne 
dommere på amtsplan kan også blive aktuel.

Når dette skrives, nærmer indefod- 
boldsæsonen sig med hastige skridt. 
Det vil derfor formentlig være på sin 
plads at ridse enkelte ting op om
kring dommerproblemerne.

Som omtalt i sidste nummer af 
FIRMAIDRÆT er satsen for kørsel 
til og fra kampe nu 1,65 kr. pr. km. I 
forrige nummer blev satsen på 50,00 
kr. pr. timer pr. dommer også 
nævnt. Man må her slå fast, at denne 
sats ikke er bindende, men er vejle
dende. Det blev også påpeget, at vo
re sammenslutninger selv må for
handle sig frem til andre satser og af
taler.

På mødet den 15. juni med Dansk 
Fodbolddommer Union (DFU), blev 
det meget kraftigt poienteret, at også 
DFU må være påpasselig med hen
hold til prisstigninger og at de må 
regne med, at sammenslutningerne 
ikke kan blive ved med at klare deres 
krav.

Som andre landsorganisationer vil 
DFIF fortsat slås for, at 2-dommer- 
systemet afskaffes. Dette er så stor 
en belastning for vore sammenslut
ninger, at mange har svært ved at få 
en indefodboldturnering til at løbe 
rundt, hvis startpengene skal holdes 
nede på et fornuftigt niveau, under
streger formanden for DFIF’s idræt
safdeling Jørn Godt.

Lad os her give et eksempel:
1) Sammenslutningen anvender 2- 
dommersystemet en aften fra kl. 18- 
23, ialt 5 timer. Udgiften er her 2 
dommere af 50,00 kr. pr. time, ialt
500,00 kr.
2) Sammenslutningen anvender 1- 
dommersystemet og betaler 8,50 kr.

pr. kamp. Der spilles ca. 6 kampe i 
timen. Udgiften bliver her 30 kampe 
å 8,50 kr., ialt 225,00 kr.
- 1 eksempel II anvendes der i løbet 
af aftenen 3 dommere, som hver 
dømmer 10 kampe. Hver dommer 
får altså en timepris, der svarer til 
prisen, der anvendes i et 2- 
dommersystem, men i eksempel II 
sparer sammenslutningen altså
245,00 kr. pr. aften.

Vi kan derfor ikke kraftigt nok 
opfordre sammenslutningerne til at 
få forhandlet sig frem til en aftale

med den lokale dommerklub, som 
begge parter kan acceptere.

Hvis DFU fremover lægger sig 
fast på 2-dommersystemet, så må de 
fire organisationer DDGU, KFUM, 
DDSG&I og DFIF tage spørgsmålet 
om uddannelse af egne dommere på 
amtsplan på tværs af organisationer
ne op til overvejelse. Men i første 
omgang arbejdes der positivt på at 
forhandle sig frem til en rammeafta
le, som alle parter kan acceptere, op
lyser formanden for DFIF’s idræts
afdeling Jørn Godt. -jr.

IDRÆTTENS
FORSKNINGSRÅD

der har til formål at fremme og samordne forskning af 
idrætslige spørgsmål af medicinsk, fysiologisk, psyko
logisk, historisk og teknisk art, har mulighed for at yde 
økonomisk støtte til forskningsarbejde af ovennævnte 
art.
Rådet foretager to årlige uddelinger og har til disse til 
rådighed ialt ca. 300.000 kr.
Der gøres opmærksom på, at støtte ikke kan ydes til ud
arbejdelse af specialer eller uddannelsesmæssige for
mål i øvrigt.
Ansøgningsskema rekvireres på tlf. (02) 45 55 55, lokal 
211, og indsendes til Idrættens Forskningsråd, Idræt
tens Hus, Brøndby Stadion 20,2600 Glostrup, inden den 
1. oktober 1982.
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DFIF’s aktivitetsstatistik 
1981

Id ræ tsgren
A k tiv e
herrer

H e r a f  
u /2 5  år

A k tiv e
d a m er

H e r a f  
u /2 5  år

A k tiv e
ialt 1980

Atletik 445 109 129 46 574 576

Badminton 19.980 4.163 8.579 2.545 28.559 27.188

Billard 2.104 288 94 29 2.198 1.855

Bordtennis 4.419 1.144 454 190 4.873 5.017

Bowling 1.579 217 611 92 2.190 2.235

Bueskydning 53 29 5 2 58 48

Fodbold 66.146 21.417 8.915 4.061 75.061 76.245

Gymnastik 297 72 222 85 519 703

Håndbold 8.265 2.087 7.539 2.527 15.804 15.732

Kegler 1.338 188 369 53 1.707 1.725

Kroket 67 17 50 8 117 105

Orientering 967 322 123 54 1.090 830

Skydning 8.321 1.624 1.503 401 9.824 9.900

Svømning 2.935 1.177 1.912 897 4.847 4.894

Volleyball 642 224 434 192 1.076 965

Anden idræt 5.281 1.428 2.605 895 7.886 7.293

Anden aktivitet 3.221 21 245 2 3.446 4.155

Ialt 126.060 34.527 33.789 12.079 159.849 159.446
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Planer om Nordisk 
ungdomslejr i Danmark

I forbindelse med afviklingen af den 
Nordiske Familielejr 1982 på Samsø, 
blev tanker omkring en Nordisk 
Ungdomslejr luftet.

Tankerne har senere været fore
lagt forbundsstyrelsen, som er meget 
positiv overfor ideen. DFIF har der
for tilsendt de øvrige nordiske firma
idrætsorganisationer et oplæg om af
viklingen afen sådan lejr.

Mange positive sider
Formålet med en Nordisk Ung

domslejr har mange positive sider. 
Fra DFIF’s side har man bl.a. skitse
ret, at man kan fremme forståelsen 
for den ikke-konkurrenceprægede 
måde at dyrke idræt på, som vi fin
der er rigtig. Man kan her igennem 
også tage det første skridt i uddan
nelsen af morgendagens motions- og

firmaidrætsledere. Og findes der no
gen bedre måde, at fremme nordisk 
samarbejde og fællesnordisk forstå
else på, end ved at give unge menne
sker mulighed for at dyrke personli
ge venskaber over landegrænserne.

Muligheder for at 
hjælpe hinanden

Rent indholdsmæssigt kunne man 
på lejren præsenterer en række po
pulære motionsaktiviteter. Samtidig 
med, at man ligger stor vægt på det 
samværsprægede i disse aktiviteter. 
Foruden fysisk betonede aktiviteter, 
skulle der også kunne arbejdes med 
kreativt betonede aktiviteter. Ende
lig bør der lægges vægt på studie
kredsbetonede aktiviteter, der tager 
sigte på, at give deltagerne mulighe
der for at hjælpe hinanden, fremgår

det bl.a. af DFIF’s oplæg til de øvri
ge nordiske lande.

To-ugers periode
Ungdomslejren foreslår man bli

ver afviklet over en to-ugers periode 
i juli 1983. Man forstiller sig et delta- 
gerantalt på omkring 60 unge i alde
ren 14-18 årige ligeligt fordelt mel
lem piger og drenge landene imel
lem. Endvidere foreslår man, al der 
inviteres et par gæster med fra Is
land.

Tankerne om ungdomslejren er 
som tidligere omtalt fremsendt til de 
øvrige nordiske firmaidrætsorgani
sationer, hvor man forventer at få 
svar inden udgangen af oktober 
1982. Læs også lederen side 3!

-jr.

express ederri
RRRDETBEHRREUCERE 
RT VIERE RHTIV
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I kraft af sin molekulære opbygning omsættes 
druesukkeret, der er indeholdt i Express 
Energi, umiddelbart til energi-udløsende 
glueose som direkte anvendes af de arbej
dende muskler gennem blodkarrene.

ET KVALITETSPRODUKT FRA OLUF MØRK BIO-CHEMIE A/S
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Postbesørget avis

GAVER TIL  
FR E D E R IK S H A V N
Frederikshavn Firma Klubber har af 
Kreditforeningen Danmark fået til
delt 20.000 kr. som gave. Af sam
menslutningens støtteforening har 
man fået en el-skrivemaskine samt 
100 stole. Endvidere har Frederiks
havn kommune på et byrådsmøde 
vedtaget at give Frederikshavn Fir
ma Klubber et rente og afdragsfrit 
lån på 100.000 kr., fremgår det af 
sammenslutningens medlemsblad.

BLIV
FO D B O LD D O M M E R
Ringsted Firma Sport leder efter em
ner som fodbolddommer. Er det no
get for dig? Vi er i den situation, at 
vi mangler dommere til udendørstur
neringen både i 5, 7 og 11 mands
kampene. Uddannelsen foregår over 
10 dage (aftener), som regel om ef
teråret med een dag om ugen, og 
med afsluttende eksamen. Ringsted 
Firma Sport betaler kurset, og du 
forpligter dig kun til at dømme en

sæson for os. Desuden er du samti
dig uddannet til at dømme for SBU 
og Sorø amt. Hvis der er noget for 
dig, så kontakt Henning Frederik
sen, Tofteåsvej 35, 4100 Ringsted. 
Tlf. (03) 61 43 53 for nærmere op
lysninger, fremgår det af sammen
slutningens medlemsblad.

952 DELTOG I 
K Ø G E-M A R C H EN
Den årlige Køge-march, som afvikles 
med Køge Firma Bold som arrangør, 
havde i et år et samlet deltagerantal 
på 952 personer. Der var lagt tre ru
ter. En på 12,5 km, 22,5 og 40 km. 
På 12,5 km turen deltog 722, på 22,5 
km deltog 172 og endelig gik 58 de 40 
km. Det er egentlig sjovt at bemær
ke, at de fleste af dem på 40 km tu
ren var børn. En gik endda på kryk
ker, og den yngste var bare 10 år, 
fremgår det af sammenslutningens 
medlemsblad.

O PRETTET BYGGE- OG  
M A TE R IA LE FO N D
Ikast Firma Idræt’s bestyrelse har 
besluttet at oprette en bygge- og ma
terialefond. Der er overført 30.000 
til fonden, og det er tanken, at der 
hvert år skal tilføres en del af fore
ningens overskud. Det er tanken, at 
man af denne vej kan skaffe så man
ge midler, at man får mulighed for at 
erhverve sine egne lokaler, fremgår 
det bl.a. af sammenslutningens med
lemsblad.

EN M Æ R K ED A G
Den 21. juni var en mærkedag for 
Bramming Firma Idræt. Netop på 
denne dag vedtog byrådet en revisi

on af Bramming-ordningen, der 
bl.a. imødekom firmaidrættens for
nyede ansøgning om optagelse. Det 
er glædeligt, at vi nu også af kom
munen er anerkendt som ligeberetti
get med de andre idrætsforeninger. 
Det øgede tilskud skal bl.a. bruges til 
en udvidelse af aktiviteterne i moti
onsafdelingen, hvor man har tilbud 
til hele familien. Men først skal vi 
vænne os til de bedre arbejdsmulig
heder, og se hvad der kommer hen af 
vejen, fremgår det af sammenslut
ningens medlemsblad.
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